



Ordinært møde i Grejs Lokalråd den 28.maj 2024

Referat

Tid: Kl. 19.00 i Mødelokalet, Grejs Kulturcenter

Forplejning: Jens

Afbud: Peter

Dagsorden:

1. Godkendelse af referat fra den 24.4.2024

Godkendt

2. Nyt om plejehjem og bofællesskab (Anny og Bo)

Bo: Arbejdsgruppen har haft en gruppe på inspirationsbesøg på et bofællesskab i Hedensted.

Kommunen hjælper ikke, så gruppen har kontakt med Østerbo, VEA og GoBolig. Gruppen ønsker i første omgang at samarbejde med VEA, der snart vender tilbage med deres syn på mulighederne.

Anny: Der er sendt et brev til Vejle Kommunes borgmester Jens Ejner Christensen, hvori der gøres opmærksom på, at der har været afholdt 3 møder med ham, uden der er sket noget, og nu er det tid, at der skal ske noget mht. placering af et friplejehjem i Grejs. Der foreslås 5 steder: på Møllehusvej; på Romsdalsvej; ved siden af den nye Netto; Holtumvej nær kirken; jordstykket ved Kulturcenteret

3. Byvision for Grejs. Det videre arbejde. (Arne P)

Intet nyt, men der er lavet et opslag på FB, dog uden reaktioner fra eventuelt interesserede. Tre foreninger/institutioner har tidligere meddelt deres deltagelse: Kirken, Friskolen og Idrætsforening. Der sættes fut under kedlerne efter 9.juni.

4. Varmegruppen, status for arbejdet. (Arne P)

Tilmeldingsfristen for fjernvarmetilslutning er udsat til 9.juni Emnet kommer op på en paneldebat den 5.juni. Til paneldiskussionen er der oplæg fra to: en repræsentant fra Trefor og en, der ved noget om varmepumper. Mødet er for alle interesserede.

5. Købmandsbutik, status (Arne B)

Jordarbejdet er gået i gang.

6. Skovområdet mellem Grejsbjergvej og Vestermarksvej. Kommunen har revet det gamle skur ned.

Status? (Peter)

Herunder: Angående stierne omkring Grejs: Hvilke stier kan der rides på og hvilke stier kan der ikke rides på? Hvordan kommunikerer vi det ud?



Kommer ind under byvisionen. Problemet med heste på stierne opleves ikke som et problem, bl.a. fordi de befæstede stier ikke ødelægges af hestene.

7. Infotavlen. Status mht. den udendørs infotavle og for de tekniske problemer med den nye. (Finn og Karsten)

Der arbejdes på at forbedre systemet. Der findes ikke et kort over stisystemet i Grejs, så der kan ikke laves et kort, der kan sættes op i den udendørs infotavle.

8. Økonomi (Edel)

I alt: 118770 kr., Lokalråd: 9153 kr., Infostander: 7130 kr., Klimagruppen: 102487 kr. (skal være brugt inden 1.dec. 2024.)

Klimagruppen: Etableringen af området med biodiversitet skal i gang, når vejret er til det.

Interesserede må gerne melde sig.

Arne P: Jeg bad om at punktet omkring et nyt klimainitiativ fra ULN kommer på næste møde, og om at Edel ville prøve at udlægge teksten. Opfordrer Edel til at sætte sig ind i ULN's klimaoplæg.

9. Vejle Kommunes skolepolitik i Grejs-området.

Peter har talt med Grejs Friskole om skolens beslutning om ikke at udvide skolen på trods af, at der er flere elever i Grejs, ens skolen kan optage. Hvad er der kommet ud af snakken? (Peter)

Mail fra Peter:

Ift. pkt. 11, så har jeg været i dialog med skolens bestyrelse, ledelse, John Refsgård, Christian Poulsen, Jens Ejner m.fl. og alle vil gerne deltage i et dialogmøde omkring skolens rolle i Grejs. P.t. afventer jeg et forslag til dato for mødet, fra borgmesterkontoret. Jens Ejner har meldt, at det nok ikke kan blive på denne side af sommerferien.

Mødet vil være lukket men med repræsentation fra relevante interessenter fra lokalområdet. Præmissen for mødet er, at vi skal have en åben, ærlig og løsningsorienteret dialog, som forhåbentligt ender ud med en fælles retning / strategi, som vi kan arbejde videre med i fællesskab.

10. Forslag til trækplaster til årsmødet (Arne B)

Der tænkes videre.

Næste møde:

Onsdag d. 14.august. Forplejning: Anny.

Tirsdag d. 24.sept. Forplejning: Edel

Onsdag d. 23.oktober Årsmøde